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§ 1. Val av protokolljusterare 
Pensionärsrådet beslutade att Viveca Sarman och Olof Björlin justerar dagens protokoll. 

 

§ 2.  Tid för protokolljustering 
Pensionärsrådet beslutade att protokollet justeras den 7 december kl. 10.00. Protokollet e-

postas till medlemmarna inför justering.  

 

§ 3.  Föregående sammanträdesprotokoll 2011-11-14 
Pensionärsrådet har noterat att annonsering om Uteträffen har skett i lokalpressen i 

månadsannonsen för november. Förvaltningen kommer att ta fram ett brev till Östermalms 

husläkarmottagningar för att efterhöra hur det ser ut avseende tillgång till geriatriker. 

Socialstyrelsens inspektion vid Kampementets vård- och omsorgsboende den 1 december 2011 

har delvis genomförts mot bakgrund av en tidigare anmälan. Pensionärsrådet önskar ta del av 

tillsynsrapporten när den är klar. I övrigt framkom inga synpunkter på föregående sammanträdes-

protokoll, protokollet läggs till handlingarna.  

 

§ 4. Besök av vårdarhunden  
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Vårdarhunden Othello, av rasen Border collie, med skötare Öystein Johannessen från 

Linnégårdens vård- och omsorgsboende besökte sammanträdet. En vårdarhund har utbildats till 

arbete inom vård och omsorg och har testats innan den utbildas tillsammans med sin förare. 

Kraven på en vårdarhund är omfattande, hunden ska vara lugn och trygg och det krävs en 

gedigen utbildning för att den ska trivas med sitt arbete. Hund och förare bildar ett 

vårdhundsteam. Utbildade vårdarhundar och förare har visat sig vara ett bra komplement till 

andra metoder för behandling av personer med olika former av funktionsnedsättning. 

Vårdarhundens uppgift är att vara ett ”arbetsverktyg” vid rehabiliterande övningar och 

minnesträning samt verka motiverande och sinneshöjande. I Sverige finns ca 50 utbildade 

vårdarhundar varav ca 10 i Stockholm. Linnégårdens vårdarhundsteam är anställda med 

stimulansmedel från Stockholms stads satsning på ökad bemanning inom demensvården. 

Artikeln ”Det behövs fler hundar i vården” bifogas protokollet.  

 

§ 5.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2011-12-15 
Verksamhetsplan Östermalms stadsdelsnämnd 2012 

Stadsdelsnämndens verksamhetsområden inklusive äldreomsorgen kommer att vara tvungna 

till besparingar i budgeten för 2012. Socialtjänsten har underskott som förs över till nästa år. 

Äldreomsorgen har fått 22 mnkr mer i budget som bl.a. kommer att täcka höjda ersättningar 

till vård- och omsorgsboende och hemtjänstutförare och höjda hyror på grund av ett nytt 

hyressystem inom Micasa AB.  

 

Antal platser inom vård- och omsorgsboende beräknas minska till 690 platser under 2012 

vilket bland annat beror på minskningen av den äldsta befolkningen. Hälsoträffen drivs av 

projektmedel och kommer att finnas kvar under 2012, men det kommer att bli aktuellt med 

minskning med två personal. Rioträffen och Seniorträffen har två årsarbetare per träffpunkt. I 

och med minskning av kulturpengen kommer en viss åtstramning ske i utbudet av 

kulturaktiviteter. Föreningsbidragen föreslås beviljas för ett halvår i taget för att stämmas av 

mot budget. Ev. kommer endast demensdagverksamheten, ej den sociala, att upphandlas under 

nästa år, särskilt ärende kommer i frågan. När det gäller utbildning av hemtjänst-personalen 

behöver flertalet genomgå svenskutbildning innan de kan gå grundutbildning. Minskningen av 

den kommunala hemtjänsten beräknas fortsätta, allt fler väljer en privat utförare. Pensionärs-

rådet önskade särskilt lyfta fram att vidareutveckling av samarbetet med landstinget är en 

viktig fråga liksom införandet av trygghetskvittot. Förslag att under 2012 bjuda in Nina 

Grönblad för att tala om träffpunkter och Nina Wiklund för att tala om uppföljning av 

hemtjänst. Den senaste versionen av verksamhetsplanen bifogas protokollet. 

 

Kvalitets- och avtalsuppföljning av Rio vård- och omsorgsboende 

Verksamheten vid Rio vård- och omsorgsboende, som drivs av Attendo Care AB, har följts 

upp under hösten 2011. Det finns sammanfattningsvis ett stort utbud av gemensamma 

aktiviteter och det satsas på utveckling inom demens, den sociala dokumentationen och 

kontaktmannaskapet. Verksamheten arbetar systematiskt med riskbedömningar enligt HSL. 

Avvikelser har konstaterats bl.a. avseende bemanningen, vardagsnära aktiviteter och egen tid. 

Pensionärsrådet har tagit del av uppföljningen, ärendet läggs till handlingarna. Den senaste 

versionen av förvaltningens förslag bifogas protokollet. 

 

Avtalsförlängning Rio vård- och omsorgsboende/Attendo Care AB 

Entreprenadavtalet med Attendo Care AB för driften av Rio vård- och omsorgsboende 

föreslås förlängas med två år till och med den 30 oktober 2014. Bedömning är att verksam-

heten generellt har visat på en god kvalitet även om brister har konstaterats vilka har eller 
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kommer att åtgärdas. Pensionärsrådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom 

förlängningen av entreprenörsavtalet.  

 

 

 

Avtalsförlängning Körsbärsgårdens vård- och omsorgsboende/Stiftelsen Rödakorshemmet 

Entreprenadavtalet med Stiftelsen Rödakorshemmet för driften av Körsbärsgårdens vård- och 

omsorgsboende har tidigare förlängts till och med januari 2012. Mot bakgrund av att inflytt-

ningen till Vädurens vård- och omsorgsboende fördröjts föreslås driftsavtalet förlängas till och 

med april 2012 samt att ersättningen regleras under avvecklingsperioden. De boende på 

Körsbärsgården kommer att informeras. Marianne Snell informerade muntligen om ärendet.  

 

§ 6. Rapport från vård- och omsorgsboenden 
Yvonne Wendt har besökt förtroenderådet vid Kampementets vård- och omsorgsboende och 

upplevde att stämningen på mötet var något tryckt. Verksamheten informerade om stadsdels-

nämndens riktlinjer för förtroenderåd. Det har varit återkommande problem med hissarna och 

fuktskador i fastigheten. Det har framkommit att en del personal har svårigheter med svenska 

språket samt att överrapporteringstiderna kan upplevas som knappa.  

 

Christina Harjulin har besökt förtroenderådet vid Rio vård- och omsorgsboende som också 

informerade om riktlinjerna för förtroenderåd. En anhörig lyfte fram att personalen har ett 

trevlig bemötande. Ansvariga ville, mot bakgrund av debatten om äldreomsorgen i media, 

förvissa sig om att de anhöriga är trygga med verksamheten på Rio vilket alla närvarande 

instämde i. Vägning av inkontinensskydd genomförs regelbundet för att fastställa rätt storlek 

och inte för att spara in på pengar. Sänggrindar måste alltid ordineras av hälso- och 

sjukvårdspersonal. En Lex Maria-anmälan har inkommit rörande en felaktig HSL-bedömning.  

 

Ulla Löfberg och Irja Nilsson har besökt förtroenderådet vid Linnégårdens vård- och 

omsorgsboende. Närvarande politiker informerade om att centralupphandlingen av stadens 

vård- och omsorgsboenden är en kvalitetsupphandling och utgår inte utifrån lägsta pris. Verk-

samhetens bemanning är reglerad i avtalet liksom att en somatikavdelning ska omvandlas till 

demensinriktning. Omvandlingen kommer att ske successivt och ingen kommer att behöva 

flytta. Linnégården har gruppchefer som är undersköterskor med vidareutbildning inom 

ledarskap.  

 

§ 7. Övriga frågor 
Kerstin Appel har deltagit som värdinna vid gudstjänst på Linnégårdens vård- och 

omsorgsboende samt varit inbjuden till en provlunch på Kattrumpstullens vård- och 

omsorgsboende. Kattrumpstullen håller på med en upphandling av en ny matleverantör.  

 

Pensionärsrådets sammanträdestider för år 2012 delas ut. Mötena är förlagda till måndagen 

veckan innan stadsdelsnämnd med undantag för den 10 april och som är en tisdag. 

Sammanträdena börjar kl.13.30 och rådets medlemmar har möjlighet att samlas kl.13.00 för 

att förbereda sammanträdet. Tiderna bifogas protokollet för de medlemmar som ej närvarade 

vid dagens sammanträde.  

 

Pensionärsrådet har tidigare efterfrågat statistik över deltagande i de öppna träffpunkterna 

samt antal beslut och domar. Detta sammanställs i samband med verksamhetsberättelse och 

kommer att presenteras på pensionärsrådets sammanträde i januari.  
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Irja Nilsson har valt att inte fortsätta i pensionärsrådet under 2012. Irja tackades för året hon 

har varit medlem i pensionärsrådet. Pensionärsrådet tackade även Marianne Snell och Hanna 

Markkula för det gångna året.  

 

KPR:s senaste protokoll medsänds utskicket av pensionärsrådets protokoll.  

 

§ 8. Nästa möte   
Nästa sammanträde är den 30 januari 2012. Lokal: Hjorten.  

 

 

Sekreterare: Hanna Markkula 

 
 

 


